
OBEC VIŠTUK 

KOMISIA ŠKOLSTVA, SOCIÁLNYCH VECÍ A ZDRAVOTNÍCTVA 

900 85 Vištuk č. 353 

 

 

 

ZÁPISNICA 

ZASADNUTIE KOMISIE ŠKOLSTVA, SOCIÁLNYCH VECÍ 

A ZDRAVOTNÍCTVA 

 

Dátum konania: 18.1.2023 (streda) o 18:00 

Miesto konania: Klub Kultúrneho domu 

Prítomní: A. Buková, M. Kuric, J. Olšová, S. Schwantzerová, V. Mladenová, P. Kulifaj 

Ospravedlnená: M. Petušiková 

Hostia: M. Vráblová – starostka obce 

Účasť verejnosti na zasadnutí: áno, všetky body boli určené ako verejné. 

 

PRIEBEH ZASADNUTIA: 

1. Otvorenie zasadnutia a schválenie program 

P. Kulifaj (ďalej aj „Predsedajúci“) privítal člena a členky Komisie, p. starostku 

a prítomných občanov. V úvodnom slove informoval o postavení Komisie v kontexte 

aktualizovaného Štatútu komisie Obecného zastupiteľstva vo Vištuku. Uviedol, že 

pokiaľ nebude vyslovená požiadavka na hlasovanie zo strany člena alebo členky 

Komisie, rozhodnutia sa budú prijímať všeobecným súhlasom.  

 

Za vyhotovenie zápisnice je pre dnešné zasadnutie zodpovedný predseda Komisie, 

zápisnicu overia p. Mladenová a p. Olšová. 

 

Program zasadnutia bol prijatý všeobecným súhlasom. Doplnené návrhy na diskusiu od 

p. Kurica (križovatka, zábradlie pri KD, denný stacionár) budú zaradené do bodu rôzne.  

 

2. Návrh VZN o poskytovaní jednorazového príspevku pri narodení dieťaťa 

a príspevku jubilujúcim občanom s trvalým pobytom v obci Vištuk 

P. starostka informovala o ústnom stanovisku p. Beracku k VZN, ktorého podstata 

spočíva v tom, že VZN nie je potrebné a pre obec môže znamenať obmedzenia 

v praktickom výkone úloh, na ktoré sú zamerané. P. Kuric vyjadril názor, že VZN môže 

pomôcť lepšie definovať stav vecí a určiť pravidlá. Predsedajúci taktiež navrhol 

o obsahu VZN viesť diskusiu, prejsť si problematické body a až na záver diskusie 

rozhodnúť o odporúčaní schváliť či neschváliť VZN Obecnému zastupiteľstvu. S týmto 

postupom bol všeobecný súhlas členov Komisie. 
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P. Olšová uviedla, že VZN nerieši ešte iné životné situácie (ako napr. pohreb), ktoré by 

si zaslúžili taktiež pozornosť. Tam sa Komisia zhodla, že nie je nevyhnutné aktuálne 

odporúčať VZN o tieto situácie rozšíriť a postupovať sa môže podľa doposiaľ 

zaužívaných postupov. V budúcnosti však nie sú upresnenia v rámci úprav VZN 

vylúčené. 

V rámci diskusie vyplynuli nasledujúce odporúčania na úpravu VZN: 

 

• Článok 2, bod 1.: upraviť znenie tak, aby hovorilo o deťoch narodených 

v období od 1. januára do 31. decembra kalendárneho roka. 

• Článok 3, bod 2., písm. c): nakoľko v prípade starostlivosti nahrádzajúcu 

starostlivosť rodičov nejde len o novonarodené deti, v celom Článku 4 by bolo 

možné niektoré formulácie upraviť tak, aby zodpovedali tejto skutočnosti. 

• Článok 5 upraviť v nasledujúcom znení: 

 

1) Za spracovanie zoznamu jubilujúcich občanov zodpovedá zamestnanec 

obce, ktorý tento zoznam vyhotovuje ma základe údajov z evidencie 

obyvateľstva. 

2) Obec Vištuk organizuje každoročne slávnostné stretnutie občanov, ktorí 

v danom kalendárnom roku dovŕšili životné jubileum 70 rokov, 80 rokov, 90 

rokov a následne ďalší rok veku. Na podujatí je jubilantom poskytnuté 

občerstvenie. 

3) Jubilantom je poskytnutý vecný dar či darčeková poukážka v maximálnej 

hodnote 15 € a odovzdané písomné Blahoželanie v termíne a spôsobom 

podľa uváženia starostu obce.  

Predsedajúci uviedol, že uvedené zmeny (ako aj iné) je potrebné predložiť ako 

poslanecký návrh, ktorý spracuje. Finálne znenie tohto návrhu však môže byť mierne 

odlišné z dôvodu overovania si vhodných formulácii s kompetentnými pracovníkmi 

úradu (formálna správnosť) a tiež v prípade identifikovania ďalších drobných 

nezrovnalostí či upresnení. Podstata návrh však bude zachovaná v duchu diskusie 

a záverov Komisie. 

V prípade využitia darčekovej poukážky, Komisii dáva zmysel osloviť za týmto účelom 

miestneho prevádzkovateľa potravín.  

Komisia všeobecným súhlasom odporučila schváliť príslušné VZN po zapracovaní 

vznesených pripomienok. 

3. Návrh VZN o poskytovaní príspevku na stravovanie dôchodcom 

K jednotlivým článkom návrhu VZN neboli vznesené výhrady. P. Mladenová 

upozornila na drobné preklepy (napr. Čl. 5, bod. 4), ktoré by bolo vhodné odstrániť. 
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Predmetom diskusie tak bola najmä výška príspevku, ktorá je v predloženom návrhu 

určená na 0,50 € na jedno odobraté teplé jedlo denne. Podľa dostupných informácií od 

p. starostky došlo k zdvihnutiu cien u oboch dodávateľov, s ktorými je podpísaná 

zmluva. Posledné údaje o nákladoch na tento výdavok boli vo výške 6 331,39 € 

a k 30.6.2022 sa príspevok poskytoval (resp. hradila sa faktúra priamo dodávateľom) 

71 obyvateľom. Z diskusie vyplynulo príspevok navýšiť min. na 0,60 €, vhodnejšie by 

však bolo na 0,70 €. P. starostka uviedla, že overí finančné možnosti Obce pristúpiť 

k takémuto navýšeniu. Informuje následne p. Kulifaja o týchto možnostiach tak, aby 

v pozmeňujúcom poslaneckom návrhu uviedol sumu 0,70 € alebo 0,60 €. 

 

Komisia odporučila všeobecným súhlasom VZN schváliť so zvýšenou sumou príspevku 

na stravovanie.  

 

4. Plán práce a priorít Komisie pre rok 2023 

Zaznela všeobecná informácia o tom, že Komisia sa bude vyjadrovať k vecne 

príslušným podkladom na rokovania Obecného zastupiteľstva. Taktiež bude súčinná pri 

spracovaní odpočtov PHSR Mikroregiónu Červený Kameň a odpočtu Komunitného 

plánu sociálnych služieb. P. Kulifaj informoval o zámere monitorovať rôzne projektové 

výzvy, ktoré by mohli pomôcť v ktorejkoľvek oblasti Komisie – školstve, sociálnych 

veciach a zdravotníctve.  

 

P. starostka informovala o niektorých úlohách Obce realizovaných ako výkon 

prenesenej štátnej správy a to najmä v oblasti sociálnej posudkovej činnosti a v oblasti 

výkonu sociálnoprávnej ochrany detí a sociálnej kurately. V tomto smere je aktívna 

Obec - úrad, výstupy Komisia dostáva ako informácie.  

 

5. Rôzne 

Člen komisie p. Kuric predniesol tri témy do rokovania Komisie: 

 

a) Križovatka Hlavná ulica a odbočka na Šenkvice 

Pán Kuric upozornil na množstvo kolíznych situácií, ktorých účastníkmi sú aj deti 

či seniori ako obzvlášť zraniteľná skupina. Popísal stav a potrebu riešenia tohto 

stavu. Navrhol aj niektoré konkrétne riešenia ako vodorovné dopravné značenie 

označujúce zásadnú prioritnú prednosť chodcov či zníženie rýchlosti. Ostatní 

členovia Komisie uvažovali aj nad ďalšími možnosťami. Starostka uviedla, že táto 

križovatka je dlhodobo v riešení, no možnosti sú z jej pohľadu obmedzené. Je však 

v kontakte s kompetentnými osobami. Riešenie je tak potrebné hľadať. 

 

V rámci diskusiu došlo taktiež ku konštatovaniu, že túto tému je potrebné riešiť 

v spolupráci s Komisiou územného plánovania, výstavby a dopravy. P. Kulifaj 

osloví p. Veselku s týmto podnetom a bude informovať o ďalších krokoch členov 

Komisie.  
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1Foto: M. Kuric 

 
 

b) Schodisko pri Kultúrnom dome 

P. Kuric uviedol v sprievodnom texte tento popis situácie: „Pri Kultúrnom dome vo 

Vištuku sú schody, ktoré nespĺňajú požiadavky bezpečnej prevádzky, a sú 

potenciálnou hrozbou pri páde z nich, pre ich užívateľov. Tieto schody sú hrozbou, 

najmä pri väčších akciách, svadbách, zábavách, školských podujatiach a ďalších 

akciách, najmä však vo večerných a nočných hodinách.“ P. starostka členov 

Komisie informovala, že osadenie zábradlia na tomto mieste je plánované a čoskoro 

by tak mohol byť podnet vyriešený. 

2Foto: M. Kuric 
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c) Stav fungovania Denného stacionáru vo Vištuku 

Zo strany p. Kurica zaznela otázka ohľadom stavu fungovania stacionára vo 

Vištuku. P. starostka informovala o dokončení rekonštrukcie zo strany 

prevádzkovateľa (Charita Šenkvice, n.o.) a počas zasadnutia sa telefonicky 

dopytovala na niektoré okolnosti. Výsledkom je informácia, že schválená kapacita 

je 8 osôb. To, či sú klientmi aj osoby s trvalým pobytom vo Vištuku by mohlo byť 

vecou ďalších rozhovorov. Predsedajúci navrhol pozvať na zasadnutie Komisie 

zástupcu zriaďovateľa, s čím bol medzi členmi Komisie všeobecný súhlas. 

 

P. Kuric taktiež upozornil na niektoré nejasnosti v súvislosti s nájomnou zmluvou. 

Je potrebné dohľadať ďalšie súvislosti, aby bolo zrejmé, že nájomný vzťah je platný 

na priestor, kde sa aktuálne sociálna služba poskytuje.  

 

6. Ukončenie zasadnutia 

Predsedajúci poďakoval prítomným členkám a členovi za účasť a ukončil zasadnutie 

Komisie školstva, sociálnych vecí a zdravotníctva. 

 

Vo Vištuku dňa 19.1.2023 

 

 

.....................................   .................................... ................................

    

Zapisovateľ     Overovateľka   Overovateľka 

Peter Kulifaj     Viera Mladenová  Jana Olšová 

 


